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Jaarverslag van de Vereniging Vrienden van de Koninklijke Bibliotheek over 2022 

 

De Vereniging Vrienden van de Koninklijke Bibliotheek (KB) is in 1938 opgericht en 

onderhoudt een nauwe band met de Koninklijke Bibliotheek en haar collecties. Dankzij 

financiële bijdragen van de Vrienden kan de KB topstukken aanschaffen en activiteiten 

ondersteunen die niet in het normale budget passen. Zo blijft belangrijk cultureel erfgoed 

toegankelijk voor het Nederlandse publiek. De KB organiseert diverse activiteiten voor de 

Vrienden als blijk van waardering en om nieuwe Vrienden te werven. Daarnaast is de 

vereniging ook zelf actief in het onderhouden van de contacten tussen de Vrienden onderling. 

 

Leden 

De Vereniging Vrienden van de Koninklijke Bibliotheek telde op 31 december 2022 417 

leden. 

 

Samenstelling en werkzaamheid van het bestuur 

Het bestuur werd in 2021 gevormd door: prof. dr. P.G. Hoftijzer (voorzitter), S. Backer-

Huygen (secretaris), drs. F.A. Kooij RBA (penningmeester), drs. E. van Welie en K. Polder. 

Dr. E.J.B. Knibbeler had als algemeen directeur van de KB q.q. zitting in het bestuur, maar 

werd in die hoedanigheid steeds vertegenwoordigd, eerst door mr. A. Jansen (teamleider 

Collectiekennis), daarna door haar opvolger drs. M. Heerlien. Het bestuur werd vanuit de KB 

ondersteund tot het voorjaar door D. van den Brink, en vervolgens door S. Biesma en A. 

Brummelink. Het bestuur vergaderde in 2022 drie keer. 

 

Profiel en activiteiten 

De rol die de Vereniging vervult ten aanzien van de veelheid van activiteiten die de KB 

onderneemt is vooral gericht op de ondersteuning van de Bijzondere Collecties bij de 

aanschaf van belangrijke boeken en handschriften en van activiteiten rond deze collecties. 

In 2022 is er vanwege de coronapandemie helaas geen excursies mogelijk geweest. 

Wel werden enkele bijeenkomsten georganiseerd, deels in samenwerking met de KB. Op 14 

oktober vond de eerder voor mei geagendeerde dubbellezing van Mark Deckers en Wouter 

Linmans over de Tweede Wereldoorlog plaats. Een door omstandigheden eveneens eerder 

uitgestelde lezing van prof. dr. A.H. van der Weel en drs. R. Hisgen over de teloorgang van 

het lezen kon op 9 december toch worden beluisterd, omdat beide sprekers hun lezing 

presenteerden op een studiedag van de nauw aan de KB gelieerde Dr. P.A.-Tiele-Stichting. 

KB Vrienden waren daarbij welkom. Eerder, op 22 november, waren de leden welkom bij een 

Aanwinstenpresentatie van de Bijzondere Collecties van de KB. Ook werd de leden de 

gelegenheid geboden zonder kosten deel te nemen aan een mede door de Vrienden 

gefinancierd symposium op 2 december over de correspondentie van Constantijn Huygens, 

getiteld ‘Een leven in brieven’. 

In 2022 verscheen geen KB-nummer van het tijdschrift De Boekenwereld. Normaliter 

wordt dit door de Vrienden financieel mogelijk gemaakt. 

 

Aanwinsten en financiële ondersteuning in 2022 

In april werd door conservator dr. E. van der Vlist met steun van de Vrienden een 

laatmiddeleeuws getijdenboek uit de IJsselstreek verworven, dat behoort tot de groep van de 

zogenoemde ‘Sarijs’-handschriften (zo genoemd naar de verkeerd gespelde naam van een 

heilige). De aankoop had een bijzondere constructie, omdat deze gezamenlijk geschiedde met 

de ‘Collectie Overijssel’. 
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Ondanks een toezegging van het bestuur om de aankoop op een Haarlemse veiling van een 

belangrijke brief in dichtvorm van Joost van den Vondel aan Constantijn Huygens te 

ondersteunen kon deze niet worden verworven omdat de KB werd overboden. 

Het bestuur verleende een subsidie voor de organisatie van een KNAW-symposium in 

december in Amsterdam over Huygens als briefschrijver, onder conditie dat de leden van de 

Vrienden het symposium gratis konden bijwonen (zie boven). 

Voor 2023 heeft het bestuur plannen in ontwikkeling voor de ondersteuning van de 

viering van het 225-jarig bestaan van de KB. 

 

Algemene Ledenvergadering 

De Algemene Ledenvergadering van de Vereniging vond plaats op 24 juni in het 

Schielandshuis te Rotterdam, domicilie van uitgeverij NAI010, die in de persoon van 

bestuurslid Eelco van Welie gastheer was. 

Het jaarverslag over 2021 werd kort besproken door de voorzitter. De coronapandemie 

was nog steeds een storende factor bij de organisatie van activiteiten. Steun werd verleend aan 

de verwerving van vier aanwinsten, waaronder een prachtig Augustinus-handschrift uit 1464 

en een bijzonder, symbolisch afscheidscadeau aan conservator oude drukken dr. M. van Delft, 

dat door haar weer werd door geschonken aan de KB. De sterke terugloop van het ledental is 

deels een gevolg van het opschonen van de ledenadministratie. De jaarrekening 2021 werd 

toegelicht door de penningmeester, waarna vragen werden gesteld over de noodzaak een 

aanzienlijk vermogen aan te houden en over het aanschafbeleid van de Bijzondere Collecties. 

Teamleider Collectiekennis M. Heerlien lichtte dit nader toe. Vervolgens was het woord aan 

de Kascommissie, die verklaarde geen onvolkomenheden te hebben gevonden in de 

jaarrekening en voorstelde deze vast te stellen en het bestuur décharge te verlenen voor het 

gevoerde beleid. De vergadering stemde hiermee in. De voorzitter dankte de leden van de 

Kascommissie, M. van Volkom en J. Horneman, voor hun werk; zij verklaarden zich bereid 

ook in 2023 lid van de Kascommissie te zijn. De voorzitter dankte vervolgens Daniëlle van 

den Brink, die een andere functie in de KB heeft gekregen, voor haar langjarige ondersteuning 

van de Vereniging van de KB en verwelkomde haar opvolgster Sonja Biesma, die zal worden 

bijgestaan op het terrein van de publiciteit door Antoinette Brummelink. Bij de rondvraag 

werd nog eens gepleit voor een duidelijke zichtbaarheid van de Vrienden ten aanzien van de 

Bijzondere Collecties. Het bestuur neemt dit ter harte. 

Na afloop van het formele gedeelte van de vergadering hield dr. A. Leerintveld, oud-

conservator handschriften van de KB, een lezing over de zeer uitgebreide correspondentie van 

Constantijn Huygens. Daarna was er een tweegesprek tussen de voorzitter en bestuurslid 

Eelco van Welie over het belang van vormgeving in de hedendaagse uitgeefpraktijk, 

geïllustreerd door een kleine tentoonstelling van publicaties van uitgeverij nai010. 

De middag werd afgesloten met een borrel in de Brasserie van het Schielandshuis. 

 


